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PROTOKÓŁ NR LVIII/23 
 

z obrad LVIII sesji Rady Miejskiej w Żarach kadencji 2018-2023 odbytej dnia  

30 listopada 2023 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Żarach  

przy pl. Rynek 1. 

 

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie kworum. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady – Marian Popławski o godz. 930 witając radnych, 

Zastępcę Burmistrza Miasta wraz ze współpracownikami, mieszkańców miasta oraz 

osoby śledzące przebieg sesji w internecie. 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że przed przystąpieniem do realizacji 

porządku obrad sesji konieczne jest sprawdzenie kworum. Wobec powyższego poprosił 

radnych o potwierdzenie udziału w sesji w systemie komputerowym. 

Na podstawie wyników sprawdzania kworum w systemie Przewodniczący stwierdził,  

że na sali obecnych jest 20 radnych wobec czego Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. Nieobecny radny T.Płóciennik 

Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

2. Ustalenie porządku obrad sesji. 

Porządek obrad został radnym dostarczony przy zawiadomieniu o sesji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Burmistrz Miasta złożyła wnioski o 

wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w budżecie na 2023 r.  

2) wprowadzenia zmian w WPF,  

3) powołania zespołu ds. ławników (wybory uzupełniające). 

Wnioski wraz z projektami uchwał zostały radnym dostarczone przed sesją pocztą 

elektroniczną. Stosownie do art. 20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym, tematy te 

Przewodniczący wprowadził do porządku obrad kolejno pod poz. 15, 16 i 17, a 

interpelacje i komunikaty będą kolejno pod poz. 18 i 19. 

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do realizacji następnych punktów 

porządku obrad sesji. 

 

3. Zatwierdzenie protokołu z LVII sesji Rady. 

Protokół został sporządzony i był dostarczony radnym razem z zawiadomieniem o sesji. 

Uwag nie zgłoszono. 

Protokół został zatwierdzony jednogłośnie. 

 

4. Informacja Burmistrza z pracy organu wykonawczego między sesjami. 

Informacja w formie pisemnej była radnym dostarczona drogą elektroniczną przed sesją. 

Przewodniczący Rady zapytał czy Burmistrz Miasta chce dokonać uzupełnienia 

przedstawionej informacji oraz czy radni mają jakieś pytania w tej sprawie. 

Uzupełnienia informacji dokonała Burmistrz Miasta Żary. 
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Radna J. Werstler-Wojtaszek poinformowała, że odbyło się spotkanie strony społecznej 

dot. budowy elektrociepłowni, na które zaproszono wójtów i Burmistrzów udziałowców 

ZZO. Na spotkaniu był Prezes i tylko jeden Burmistrz. Czy dotarło zaproszenie. 

Burmistrz Miasta D.Madej poinformowała, że zaproszenie dotarło ale nie widziała 

potrzeby bycia na spotkaniu ponieważ udziałowców spółki reprezentował Prezes, z 

którego stanowiskiem się zgadza. 

Innych pytań nie było. 

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Żary o 

statusie miejskim. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LVIII/86/23) 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały dot. ustalenia stawek 

jednostkowych dotacji przedmiotowej dla Miejskiego Ośrodka Sportu, Rekreacji i 

Wypoczynku w Żarach w roku 2023. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 19 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LVIII/87/23) 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 

Narkomanii w Żarach na lata 2024-2027.  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 17 głosach „za” i 3 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LVIII/88/23) 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 
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Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LVIII/89/23) 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie 

dożywiania dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2024-2028 w formie świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku 

celowego. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radny M. Grubizna poprosił o wyjaśnienie kwestii podwyższenia kryterium 

dochodowego w stosunku do zapisów określonych w § 5 p.5 programu. 

Wyjaśnień udzieliła Dyrektor MOPS K.Pękala. Poinformowała, że zapisane tam 20% 

dotyczy maksymalnej liczby tzw. przypadków szczególnych wnioskowanych przez 

dyrektora szkoły. 

Innych pytań nie było.  

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LVIII/90/23) 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za 

udzielony posiłek albo świadczenia rzeczowe w postaci  produktów żywnościowych 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024-2028. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LVIII/91/23) 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr IV/19/19 Rady 

Miejskiej w Żarach z dnia 31 stycznia 2019r. w sprawie zasad zwrotu wydatków za 

świadczenia z pomocy społecznej będących w zakresie zadań własnych gminy. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LVIII/92/23) 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy gruntu z dotychczasowymi dzierżawcami, których 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas powyżej 3 lat w trybie 

bezprzetargowym. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LVIII/93/23) 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy oraz użyczenia. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. Nie brał udziału w głosowaniu radny B.Hadryś. 

(Uchwała nr LVIII/94/23) 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rocznego programu współpracy 

Gminy Żary o statusie miejskim na 2024 r. z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LVIII/95/23) 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie na 

2023 r.  

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym przekazane drogą 

elektroniczną przed sesją. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 15 głosach „za” i 5 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LVIII/96/23) 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany WPF.  
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Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym przekazane drogą 

elektroniczną przed sesją. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 14 głosach „za” i 6 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr LVIII/97/23) 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania zespołu ds. ławników. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Radca prawny K. Kaczmarska złożyła dodatkowe wyjaśnienia dot. dodatkowego 

wybory ławników sądowych. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr LVIII/98/23) 

 

18. Interpelacje i zapytania radnych.  

Radna J. Werstler-Wojtaszek zadała pytanie dotyczące możliwości przedłużenia godzin 

otwarcia noclegowni oraz dotyczące remontu nawierzchni ul. Witosa na odcinku od ul. 

Wileńskiej do wiaduktu kolejowego. 

Radna L. Grzybowicz złożyła wniosek o umieszczenie na rozkładach jazdy komunikacji 

miejskiej informacji, który z autobusów ma niski podjazd dla osób niepełnosprawnych. 

 

Innych interpelacji ani zapytań nie było. 

 

19. Komunikaty i powiadomienia.  

Przewodniczący Rady poinformował, że zaproponował J.Werstler-Wojtaszek aby była 

przedstawicielem Rady w kapitule dot. oznakowania ławeczek na terenie skweru 

między ŻDK a MBP tabliczkami z nazwiskami miejscowych twórców i artystów. 

Propozycja ta została zaakceptowana przez Komisję Oświaty… a radna wyraziła na to 

zgodę. 

Przewodniczący stwierdził, że jeżeli nie będzie sprzeciwu to przedstawi w/w radną na 

przedstawiciela Rady do kapituły. 

Sprzeciwu nie było. 

 

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu radnej M.Lenczyk, która wyraziła swój 

sprzeciw wobec wypowiedziom radnej J. Werstler-Wojtaszek dot. braku informacji nt. 

prac zespołu – komisji ds. monitoringu zanieczyszczeń w firmie Swiss Krono. 

 

Na koniec Przewodniczący poinformował, że następna sesja planowana jest na 28 

grudnia br. Poprosił o dostosowanie do niej posiedzeń komisji i przygotowania 

materiałów na sesję. 
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Stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym o godz. 1010 

zamknął pięćdziesiątą ósmą sesję Rady Miejskiej w Żarach. 

        

 

Protokół sporządził:     PRZEWODNICZĄCY RADY 

Jerzy Patrzykąt       

inspektor        Marian Popławski 
 

 
Uwaga! 

Przebieg sesji i pełne wypowiedzi radnych dostępne są na: 

https://bip.zary.pl/799/Transmisja_obrad_sesji_RM/ 

 
 


